
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 15. januar 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 443 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lars Boje Mathiesen (NB). 

 

Spørgsmål nr. 443:  

”Vil ministeren redegøre for, om man har foretaget en vurdering af stigningen i syge-

meldinger, og om dette er medregnet, når flere sygeplejersker skal være på fuldtid?” 
 

Svar: 

Der lægges til grund for besvarelsen, at der spørges til, om der sker en stigning i syge-

meldinger, når flere går på fuldtid.  

 

Det er derfor vigtigt at slå fast, at målet er selvfølgelig ikke at tvinge sygeplejersker til 

at gå på fuld tid. Der kan være mange hensyn, ikke mindst familielivet, som gør, at 

nogen sygeplejersker vælger at være på deltid.  

 

Samtidig vil flere sygeplejersker på sygehusene give flere hænder til at tage sig af pa-

tienterne.  

 

Regeringen har med finansloven afsat 300 mio. kr. i 2020 og 600 mio. kr. årligt fra 

2021, hvilket muliggør, at der fra 2021 kan ansættes 1.000 flere sygeplejersker. Vi har 

altså sørget for de økonomiske rammer for regionerne, således at der kan ansættes 

flere sygeplejersker.  

 

Regeringen, KL og Danske Regioner har endvidere nedsat en fælles task force, som 

senere på foråret kommer med anbefalinger, der bredt skal understøtte flere social- 

og sundhedsmedarbejdere og sygeplejersker i ældreplejen og sundhedsvæsnet. 
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